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Nasui: Am început procesul de reforma în companiile din Ministerul Economiei;

primul pas este sa numim oameni profesionisti în CA

Ministrul Economiei, Antreprenoriatului si Turismului, Claudiu  Nasui, a anuntat miercuri ca a demarat

procesul de reforma în companiile  de stat din subordine, planul concret de actiune pentru cele  aproximativ

70 de companii urmând sa fie prezentat dupa ce se va pune de  acord cu premierul.

"Am început deja procesul de reforma a companiilor de stat în Ministerul  Economiei. Depinde de cum le

consideram ca sunt si filiale de filiale,  sunt tot felul de participatii, unele sunt minoritare, dar suficient cât  sa ai

controlul, adica sunt diferite cazuri. Avem în jur de 70 de  companii de stat la Ministerul Economiei, deci o suma

foarte mare, toate  sunt în niste situatii financiare deplorabile, as spune. Sunt  rezultatul a foarte multi ani de

nepasare sau chiar coruptie. Primul pas  pentru a reforma aceste companii este sa numim oameni profesionisti în 

Consiliul de Administratie, care sunt cu adevarat profesionisti si când  spun cu adevarat profesionisti e prima oara

când punem CV-urile pe  pagina mea pe masura ce facem numirile - totul este, dam comunicat de  presa, se gasesc

usor - oameni care au muncit esentialmente în privat", a  declarat, la finalul sedintei de Guvern, ministrul

Economiei, Claudiu  Nasui.

El a fost întrebat daca are un plan de restructurare pentru companiile de stat din Ministerul Economiei.

În opinia sa, numirile facute la aceste companii vizeaza ca oamenii sa  aiba "talente si aptitudini complementare",

astfel încât sa poata veni  cu o strategie coerenta pentru fiecare companie.

"Tehnica si strategia pe care le avem sunt sa facem numirile în mod  complementar, adica oamenii pe care îi

numim sa nu fie - daca este o  companie din industria de aparare - sa nu fie toti din industria de  aparare pe care o

avem, sa facem numirile în mod complementar. Unul este  specialist pe aparare, dar unul sa fie specialist în

finante,  contabilitate, audit, altul în HR sau drept sau restructurare, adica sa  aiba talente si aptitudini

complementare ca sa poata sa vina cu o  strategie coerenta pentru fiecare companie. De asemenea, bugetele de 

venituri si cheltuieli pe care le aprobam nu vor fi niciunul pe  pierdere, deci vor trebui sa faca toata lumea tot ce

poate pentru a  restructura aceste companii pâna când avem o imagine mai buna ce putem  face cu ele", a explicat

Nasui.

Acesta a adaugat ca a avut numeroase discutii si cu premierul  despre situatia acestor companii de stat si se

doreste ca toate acestea  sa fie revitalizate.

"Dupa cum stiti exista o lege în Parlament care împiedica vânzarea de  active. Asta este o ironie ca Parlamentul

împiedica vânzarea de active  dar doreste sa dea gratuit un mare activ, la Baneasa. Pâna una alta  facem ce putem

cu aceste companii, am avut numeroase discutii si cu  premierul despre ele si avem în plan sa le revitalizam pe

toate. (...)  Am început sa vorbim despre ele, dar punctual, pentru ca fiecare are o  situatie speciala. Va dau un

exemplu, exista o mica întreprindere,  statul român are si o micro-întreprindere - Germisara, are trei membri  în

CA si trei angajati si este foarte fuzionabila cu alte întreprinderi.  Mai sunt alte întreprinderi ale caror scop de fapt

nu este sa faca  profit, dar pot fi foarte bine înglobate într-un departament sau  directie din minister. Sunt cazuri de

genul acesta si pe toate trebuie  sa avem o confirmare cu premierul ca planul nostru de actiune este bun",  a

subliniat ministrul Economiei.

Potrivit sursei citate, un prim pas în cazul acestor companii este legat  de schimbarea conducerii si de a aduce

oameni cu experienta, care sa  vina cu "niste planuri reale de restructurare".

"Trebuie sa schimbam aceste conduceri si sa avem niste oameni care au  experienta, care au mai facut asta, care nu
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sunt membri de CA  profesionisti la stat si care pot sa vina cu niste planuri reale de  restructurare. Şi daca va uitati

la oamenii pe care îi numim marea  majoritate au facut asta în privat, toata viata lor, si fac asta din  patriotism

acum. Ei nu vin în CA pentru banii pe care îi ofera ci  efectiv ca sa ajute sa redreseze o particica din tara noastra",

a  adaugat seful de la Economie.

Întrebat daca are un orizont de timp pâna când va finaliza aceasta  analiza, astfel încât sa aiba un plan de actiune

concret cu termene,  Nasui a raspuns: "Am avut deja întâlniri cu unii dintre ei, mai am si în  lunile urmatoare si în

masura în care am o discutie cu premierul si ne  punem de acord pe un plan de actiune voi prezenta toate lucrurile 

acestea, dar da, pe scurt avem un plan pentru fiecare din aceste firme".
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